
 

 

ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Αθήνα 2 Αυγούστου 2024 

 

ΠΡΟΣ: Τον Υπουργό Εσωτερικών 

           Τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

 

ΘΕΜΑ: «Στο χείλος της περιβαλλοντικής και υγειονομικής 

καταστροφής η Ζάκυνθος» 

 

Αξιότιμοι κ. Υπουργοί, 

Η κατάσταση με την λειτουργία της Εγκατάστασης Επεξεργασίας Λυμάτων στην 

Ζάκυνθο έχει φτάσει στο απροχώρητο, όπως επισημαίνουν κάτοικοι του νησιού, 

εκπρόσωποι της περιφερειακής αυτοδιοίκησης και επιστημονικοί φορείς. 

Όπως επισημαίνει σε επιστολή του ο Σύλλογος Μηχανικών Διπλωματούχων 

Ανωτάτων Σχολών Ζακύνθου, κατά το πρώτο εξάμηνο του 2024 έχουν 

παρατηρηθεί κατά σειρά τα εξής γεγονότα:  

1. Αστοχία Κεντρικού Αντλιοστασίου στην τοποθεσία Γέφυρα Αγίου Χαραλάμπη. 

2. Εκροή Λυμάτων στους Δρόμους από υπερχείλιση Φρεατίων. 
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3. Επανειλημμένη Εκροή Ακατέργαστων Λυμάτων και Λυματολάσπης στις 

Εγκαταστάσεις Επεξεργασίας Λυμάτων (Ε.Ε.Λ.) και στον Χείμαρρο του Αγίου 

Χαραλάμπη. 

Αυτό έχει σαν αποτέλεσμα την εμφάνιση έντονης δυσοσμίας στο νησί, εν μέσω 

τουριστικής περιόδου, δυσχεραίνοντας τη διαβίωση τόσο των μονίμων 

κατοίκων, όσο και των τουριστών που το επισκέπτονται κατά χιλιάδες. 

Παράλληλα παρατηρείται σημαντική υπερφόρτωση φρεατίων και 

αντλιοστασίων, πράγμα που σημαίνει ότι ανά πάσα στιγμή υπάρχει βάσιμος 

κίνδυνος υπερχείλισής τους, όπως και σοβαρές επιπτώσεις στον υδροφόρο 

ορίζοντα της περιοχής, θέτοντας σε αμφιβολία και την ποιότητα του πόσιμου 

νερού στην περιοχή.  

Επειδή η περιβαλλοντική επιβάρυνση των ποταμών «Ξιφίτα» και Αγίου 

Χαραλάμπη από την λειτουργία της Μονάδας Επεξεργασίας Λυμάτων είναι 

σημαντική και εγκυμονεί σοβαρούς κινδύνους για την δημόσια υγεία. 

Επειδή η Ζάκυνθος δοκιμάζεται από τον υπερτουρισμό και η προβληματική 

κατάσταση με τη διαχείριση των λυμάτων πλήττει καθοριστικά τη φέρουσα 

ικανότητα του νησιού. 

Επειδή πρέπει να δοθεί μία οριστική λύση στη διαχείριση των λυμάτων και της 

ρύπανσης των ποταμών και όχι να λαμβάνονται αποσπασματικά μέτρα 

βραχυπρόθεσμου ορίζοντα. 

Ερωτάσθε κ. Υπουργοί 

1. Ποια μέτρα άμεσης παρέμβασης θα ληφθούν για τον τερματισμό της 

εκροής λυμάτων από την Μονάδα Επεξεργασίας Λυμάτων; 

2. Έχουν πραγματοποιηθεί από τις αρμόδιες υπηρεσίες δειγματοληπτικοί 

έλεγχοι για τυχόν επιβάρυνση του υδροφόρου ορίζοντα; 

3. Εξετάζονται παρεμβάσεις για την περαιτέρω βελτίωση του 

αποχετευτικού δικτύου της Ζακύνθου; 



4. Ποιες πρωτοβουλίες θα αναληφθούν για την αναβάθμιση της Μονάδας 

Επεξεργασίας Λυμάτων στη Ζάκυνθο; Ποιο το ακριβές χρονοδιάγραμμα 

και ποιες πηγές χρηματοδότησης θα αξιοποιηθούν; 

5. Υπάρχει προγραμματισμός ενίσχυσης της Δημοτικής Επιχείρησης 

Ύδρευσης Ζακύνθου με το απαιτούμενο προσωπικό και εξοπλισμό; 

 

Ο ερωτών βουλευτής 

 

Μανώλης Χριστοδουλάκης 




